



النشرة اليومية للاتحاد UAC DAILY MONITOR

نشرة يومية إلكترونية تصدر عن اتحاد الغرف العربية

19 آذار (مارس) 2025

■ GOLD HITS ALL-TIME HIGH

Gold hit an all-time high on Wednesday, supported by demand for safe-haven assets, geopolitical tensions, and uncertainty over tariffs, and as traders awaited the Federal Reserve's decision on monetary policy. Spot gold was at \$3,035.12 an ounce, after hitting an all-time high of \$3,038.90 earlier in the session. U.S. gold futures rose 0.1 percent to \$3,042.20.

[Source \(Al-Arabiya.net Website, Edited\)](https://www.al-arabiya.net)



■ الذهب يسجل أعلى مستوى له على الإطلاق

سجل الذهب، اليوم الأربعاء، أعلى مستوى له على الإطلاق، مدعوماً بالطلب على أصول الملاذ الآمن، والتوترات الجيوسياسية، وعدم اليقين بشأن الرسوم الجمركية، ووسط ترقب المتعاملون قرار مجلس الاحتياطي الفيدرالي (البنك المركزي الأميركي) بشأن السياسة النقدية.

بلغ سعر الذهب في المعاملات الفورية 3,035.12 دولار للأونصة، بعد أن وصل إلى أعلى مستوى له على الإطلاق عند 3,038.90 دولاراً في وقت سابق من الجلسة، بينما ارتفعت العقود الأميركية الآجلة للذهب بنسبة 0.1 في المئة إلى 3,042.20 دولار.

[المصدر \(موقع العربية نت، بتصرف\)](https://www.al-arabiya.net)

■ EGYPT'S TAX REVENUE RISES 38.4 PERCENT YEAR-ON-YEAR

Egyptian Prime Minister Mostafa Madbouly stressed the importance of achieving fiscal discipline, increasing spending on the health and education sectors, as well as supporting social protection programs.

Madbouly reviewed a number of financial performance indicators during a meeting with Finance Minister Ahmed Kajouk, who revealed the most prominent results of financial performance during the first eight months of the fiscal year 2024-2025, which included achieving a primary surplus of EGP 330 billion, and an increase in tax revenues by 38.4% year-on-year, the highest growth rate of tax revenues in years.

The Ministry of Finance's report on economic and financial performance showed that the domestic and external public debt of the budget agencies rose to about 12.5 trillion pounds by the end of the fiscal year 2023-2024, equivalent to about 247.1 billion dollars.

[Source \(Al-Araby Al-Jadeed Newspaper, Edited\)](https://www.al-araby-al-jadeed.com)



■ الإيرادات الضريبية في مصر ترتفع 38.4 في المئة على أساس سنوي

أكد رئيس الوزراء المصري مصطفى مدبولي على أهمية تحقيق الانضباط المالي، وزيادة الإنفاق على قطاعي الصحة والتعليم، إلى جانب دعم برامج الحماية الاجتماعية.

واستعرض مدبولي عدداً من مؤشرات الأداء المالي خلال اجتماع، مع وزير المالية، أحمد كجوك الذي كشف عن أبرز نتائج الأداء المالي خلال الأشهر الثمانية الأولى من العام المالي 2024-2025، والتي شملت تحقيق فائض أولي بقيمة 330 مليار جنيه، وارتفاع الإيرادات الضريبية بنسبة 38.4 في المئة على أساس سنوي، وهو أعلى معدل نمو للإيرادات الضريبية منذ سنوات.

وأظهر تقرير وزارة المالية حول الأداء الاقتصادي والمالي ارتفاع الدين العام المحلي والخارجي لأجهزة الموازنة إلى نحو 12.5 تريليون جنيه بنهاية العام المالي 2023-2024، ما يعادل نحو 247.1 مليار دولار.

[المصدر \(صحيفة العربي الجديد، بتصرف\)](https://www.al-araby-al-jadeed.com)

■ OPTIMISTIC PROSPECTS IN THE PERFORMANCE INDICATORS OF ARAB ECONOMIES DURING 2025

The latest forecasts of the Arab Investment and Export Credit Guarantee Corporation (Daman) showed that the performance of the Arab economy as a whole will be positive for the year 2025, with an expected growth rate of 4.1 percent. This is more optimistic than the World Bank's forecast, which has forecast that the economy in the Middle East and North Africa will grow by about 3.3 percent this year, up from 2024 levels due to uncertainty and uncertainty due to the war in Gaza.

According to Daman, the Arab GDP grew last year by 1.8 percent, to exceed \$ 3.6 trillion. Growth continued with geographical concentration in five countries: the UAE, Saudi Arabia, Egypt, Iraq, and Algeria, with a share of more than 72 percent of the total growth in the Arab region in general.

[Source \(Al-Arab Newspaper of London, Edited\)](https://www.al-arab-newspaper.com)



■ أفاق متفائلة في مؤشرات أداء الاقتصادات العربية خلال 2025

أظهرت أحدث توقعات المؤسسة العربية لضمان الاستثمار وائتمان الصادرات (ضمان) أن أداء الاقتصاد العربي في مجمله سيكون إيجابياً للعام 2025، بنسبة نمو متوقعة تبلغ 4.1 في المئة. وتبدو هذه النسبة أكثر تفاؤلاً من توقعات البنك الدولي الذي توقع أن يحقق الاقتصاد في الشرق الأوسط وشمال أفريقيا نمواً هذا العام بنحو 3.3 في المئة، ارتفاعاً من مستويات 2024 نظراً إلى حالة عدم اليقين وضبابية المشهد بسبب الحرب في غزة.

ووفق "ضمان" نما الناتج المحلي الإجمالي العربي خلال العام الماضي بنسبة 1.8 في المئة، ليتجاوز 3.6 تريليون دولار. واستمر النمو بتركزه الجغرافي في خمس دول هي الإمارات والسعودية ومصر والعراق والجزائر، بحصة تجاوزت 72 في المئة من إجمالي النمو في المنطقة العربية عموماً.

[المصدر \(صحيفة العرب اللندنية، بتصرف\)](https://www.al-arab-newspaper.com)

11.6 مليار دينار فائض الكويت التجاري

أظهرت بيانات التجارة الخارجية تراجع فائض الميزان التجاري للكويت 18.4 في المئة وبنحو 2.614 مليار دينار لينخفض إلى 11.62 مليار في 2024 مقابل 14.234 مليار في 2023. كما تراجع التبادل التجاري الخارجي للكويت 5.8 في المئة وبنحو 2.137 مليار ليهبط إلى 34.994 مليار مقابل 37.13 مليار.

وكشفت بيانات إدارة الإحصاء المركزية نمو قيمة فاتورة الواردات العام الماضي 2.1 في المئة لتبلغ 11.687 مليار مقابل 11.448 مليار، وهبط إجمالي

صادرات الكويت 9.3 في المئة وبنحو 2.376 مليار إلى 23.3 مليار مقابل 25.683 مليار، حيث سيطرت الصادرات (وطنية المنشأ) على تلك الصادرات بنسبة 96.3 في المئة رغم تراجعها 10.57 في المئة وبنحو 2.653 مليار إلى 22.438 مليار مقابل 25.09 مليار.

[المصدر \(صحيفة الراي الكويتية، بتصرف\)](#)

KD 11.6 BILLION KUWAIT'S TRADE SURPLUS

Foreign trade data showed that Kuwait's trade balance surplus declined by 18.4 percent and by about 2.614 billion dinars to decrease to 11.62 billion in 2024 compared to 14.234 billion in 2023. Kuwait's foreign trade exchange also declined by 5.8 percent and by about 2.137 billion to fall to 34.994 billion against 37.13 billion.

Data from the Central Administration of Statistics revealed that the value of the import bill last year grew by 2.1 percent to reach 11.687 billion against 11.448 billion, and Kuwait's total exports fell 9.3 percent and by about 2.376 billion to 23.3 billion against 25.683 billion, where exports (national origin) dominated those exports by 96.3 percent, despite their decline by 10.57 percent, and by 2.653 billion to 22.438 billion against 25.09 billion.

[Source \(Al-Rai Kuwaiti Newspaper, Edited\)](#)



MOROCCO'S CENTRAL BANK EXPECTS ECONOMY TO GROW 3.9% IN 2025

Moroccan Central Bank Governor Abdellatif Jouahri predicted the country's GDP growth of 3.9 percent this year.

He pointed out that the projection of economic growth in the country's GDP will reach 3.9 percent in 2025, and will rise to 4.2 percent next year. He pointed out that the growth expectations of the local economy are due to agricultural growth, which is still linked to climatic conditions, and non-agricultural sectors, which will witness a growth of 4.2 percent.

He predicted that the budget deficit will decline to 3.9 percent of GDP this year, and will decline to 3.6 percent in 2026.

[Source \(Anadolu Agency, Edited\)](#)

المرکزي المغربي يتوقع نمو الاقتصاد 3.9 بالمئة خلال 2025

توقع محافظ البنك المركزي المغربي عبد اللطيف الجواهري، نمو الناتج المحلي الإجمالي للبلاد 3.9 في المئة خلال العام الجاري.

ولفت إلى أن توقعات النمو الاقتصادي في الناتج المحلي الإجمالي للبلاد ستبلغ 3.9 في المئة خلال 2025، على أن يرتفع إلى 4.2 في المئة العام المقبل. مبينا أن توقعات نمو الاقتصاد المحلي مردها إلى النمو الزراعي الذي لا يزال مرتبطا بالظروف المناخية، والقطاعات غير الزراعية التي ستشهد نموا بنسبة 4.2 في المئة.

وتوقع انخفاض عجز الميزانية إلى 3.9 في المئة من الناتج الداخلي الإجمالي خلال هذه السنة، وتراجعها إلى 3.6 بالمئة خلال 2026.

[المصدر \(وكالة الأناضول، بتصرف\)](#)



OIL PRICES FALL AFTER US-RUSSIA AGREEMENT ON 30-DAY ENERGY TRUCE

Oil prices fell on Wednesday after Russia approved US President Donald Trump's proposal for a temporary halt to attacks on energy infrastructure between Moscow and Kyiv, which could lead to more Russian oil entering global markets.

Brent crude futures fell 12 cents, or 0.2 percent, to \$70.44 a barrel. U.S. West Texas Intermediate crude fell 15 cents, or 0.2 percent, to \$66.75.

[Source \(Al-Arabiya.net Website, Edited\)](#)

أسعار النفط تتراجع بعد اتفاق أميركي روسي على هدنة طاقة لمدة 30 يوما

تراجعت أسعار النفط، اليوم الأربعاء، بعد موافقة روسيا على اقتراح الرئيس الأميركي دونالد ترامب بوقف مؤقت للهجمات على البنية التحتية للطاقة بين موسكو وكيف، مما قد يؤدي إلى دخول المزيد من النفط الروسي إلى الأسواق العالمية.

وانخفضت العقود الآجلة لخام برنت بمقدار 12 سنتاً، أو 0.2 في المئة، إلى 70.44 دولار للبرميل. كما تراجع خام غرب تكساس الوسيط الأميركي بمقدار 15 سنتاً، أو 0.2 في المئة، ليصل إلى 66.75 دولار.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](#)

